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Zpravodaj Obecního úřadu Máslovice
Ročník XXVI      Číslo 6  Prosinec 2020

Zastupitelé obce přejí všem našim občanům příjemné prožití 
vánočních svátků mezi svými blízkými v rodinném kruhu 

a do nového roku naději, že potíže, kterými nás končící rok 
bohatě obdařil, budou snad brzy překonány.
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Z JEDNÁNÍ OBECNÍHO ZASTUPITELSTVA
Během listopadu se sešlo zastupi-

telstvo na veřejném zasedání dvakrát, 
a  to 10. a 14.  listopadu. Hlavním bo-
dem jednání prvního zasedání byla 
volba a  umístění venkovních fitness 
prvků. Bylo to pokračování jednání 
na zasedání dne 20. října, kdy nedošlo 
k  dohodě o  umístění těchto prvků, 
a byl vyžádán čas na rozmyšlení. Na 
zasedání 10.  listopadu se usneslo, 
že venkovní fitness prvky budou 
umístěny v  zeleném pásu Severní 
ulice a budou sestávat z několika jed-
notlivých cvičebních prvků, work-
outové (posilovací) trubkové sestavy 
a  houpačky pro děti. Zastupitelstvo 
pověřilo starostku vyřízením formál-
ních náležitostí spojených s podáním 
žádosti o dotaci.

V dalším jednání schválilo zastupi-
telstvo aktualizaci strategického plánu 
obce na období 2021 – 2027, ošetření 
a  částečné kácení stromů u  hřiště 
a  budoucí úpravu manipulační zas-
távky autobusů v pásu před budovou 

statku (bývalá mléčnice) zatravňovací 
dlažbou s  vysypaným kačírkem, 
s  košem na odpadky a  případně 
i lavičkou. Úpravu provede firma pana 
Kostky.

V  Různém informovala starostka 
o  vylepšení plynového vytápění Hos- 
pody (umístění termostatů, možnost 
nastavení doby vytápění, oddělení 
vytápění sálu a výčepu). Místostarosta 
upozornil na poruchy akumulačních 
kamen na přívoze. Starostka zajistí, 
aby je posoudil elektrikář pan Tintěra, 
a  podle jeho posouzení bude rozhod-
nuto o jejich případné výměně.

V  diskusi upozornila paní 
Kolenáčová na potřebu upravit pro-
padající se kus vozovky v  ulici Na 
Ladech.

Zasedání zastupitelstva obce 
dne 14.  listopadu mělo zvláštní ráz. 
Vzhledem k  nařízení o  maximálním 
počtu osob v  místnosti s  rozestu-
pem dvou metrů a  předpokládaném 
zájmu občanů, musela být organizace 

zasedání jiná. Občané byli zváni 
postupně na konkrétní hodinu dle 
jednotlivých ulic a  dostalo se jim in-
formace o  hlavním obsahu projektu 
kanalizace obce, který přednesli autoři 
projektu pánové Bažant a Kasal a kteří 
také zodpovídali všechny dotazy. 
Vysvětlili, jaký je v naší obci složitý 
terén včetně nutnosti brát v  úvahu 
ochranná pásma inženýrských sítí 
a postoupit složitá jednání s vlastníky 
pozemků kolem vedení kanalizace do 
Vodochod. Kanalizace bude stavěna 
jako kombinace gravitačního a  tla-
kového systému. Délka gravitačních 
stok bude asi tři tisíce metrů a  tla-
kových asi dva tisíce metrů. Hloubka 
gravitační větve bude 180 cm a tlakové 
150 cm, minimální spád bude 2 cm/m. 
V  celé síti budou tři veřejné čerpací 
stanice a  jedna centrální. Na každém 
soukromém pozemku, připojeném 
na kanalizaci, musí být vybudována 
revizní šachta, vzdálená od hranice 
pozemku 1,5 – 2 m. Domovní přípojku 
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k obecní kanalizaci si musí vybudovat každý sám. Pokud 
to nedokáže ani za pomoci příbuzných a přátel, může se 
obrátit o pomoc na obecní úřad. Odpadní vody se povedou 
do Vodochod a na začátku obce se napojí na vodochodský 
kanalizační systém. Dříve uvažované vybudování vlastní 
čistírny odpadních vod v  bývalém lomu pod obcí není 
možné, protože tento pozemek obci nepatří (patří Státním 

lesům), a hlavně proto, že provoz takové malé čistírny by 
byl vysoce nákladný a tedy ztrátový. Výše stočného, které 
budou občané platit za likvidaci odpadní vody, je regulo-
vaná a v našem případě bude stejná pro obě obce. Nicméně 
na otázky kolem stočného je přece jenom ještě čas.

 (ze zápisů z jednání obecního zastupitelstva 
 redakčně upravil v-ch-)

NÁVRH ROZPOČTU PRO ROK 2020

Že se blíží adventní doba, si s dětmi připomínáme už 11. listopadu, kdy má svátek sv. Martin. S dětmi čekáme na první sníh, děti tvoří 
obrázek sv. Martina.

Děti už tuší, že se blíží Vánoce a tak často slyšíme, jak si povídají, co si přejí od Ježíška, některé(ale těch je málo) vyjadřují také obavy, 
jestli byly hodné, co řekne maminka a tatínek.

Pro nás, učitelky mateřské školy, je Advent jedno z nejpříjemnějších období roku. Ve školce plánujeme akce spojené s vánoční téma-
tikou, přijede divadlo s pohádkou, zdobíme školku a s dětmi vyrábíme vánoční dekorace a dárečky pro rodiče a přátele školy. Zpíváme 
vánoční písně a koledy, recitujeme básničky a lidová říkadla.

Nejdříve děti čeká, díky Máslovickým rodičům, návštěva sv. Mikuláše, anděla a čerta. Není nic krásnějšího, než když děti poslouchají, 
„s očima navrch hlavy“, kdy konečně přijdou. Poslouchají trubky v topení, zvuky v koupelně, za oknem a na lehárně.

Než se děti dočkají ve školce dárků, musí si samy stromeček ozdobit a vydržet čekat, jestli přijde do školky Ježíšek. Slavnostní atmos-
féru podpoří i výborným jídlem paní kuchařka, děti mají slavnostní oběd a krásně prostřené stolečky.

Příjemné klima školky, klidné dny, spokojené děti a bezproblémový kolektiv zaměstnanců je pro nás ten nejlepší dárek.
Uvědomujeme si, že podpora našich rodičů, kteří bezpochyby do našeho kolektivu také patří, a podpora zřizovatele, kterým je obec 

Máslovice, není samozřejmostí a vážíme si toho.
Přejeme všem klidné a příjemné svátky vánoční a v příštím roce hodně štěstí, zdraví a spokojenosti.
 Marie Těthalová a kolektiv mateřské školy

NÁVRH ROZPOČTU NA ROK 2021

ADVENT V MATEŘSKÉ ŠKOLE
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ZPRÁVY OBECNÍHO ÚŘADU

u  Poslední letošní veřejné  zasedání  za-
stupitelstva se bude konat dne 29. prosince od 
19,30 hodin na sále v Hospodě. Hlavními body pro-
gramu budou schválení rozpočtu obce na rok 2021, 
rozpočtu MŠ, příkaz k inventarizaci.

u  Změna  jízdního  řádku  autobusu 
č.  374 od 23.  12. do neděle 3.  1.  2021. Ome-
zení je srovnatelné s  pravidelným letním omezením 
a navíc jsou do jízdních řádů zapracovány i omezení 
pro 24.  12. a  31.  12. K  mírnému omezení provozu 
dochází i ráno 25. 12. a 1. ledna.

u Svozy komunálního odpadu na kon-
ci letošního roku budou provedeny takto:
V 52. týdnu, konkrétně 24. 12.–všechny svozy, které 
do sudého týdne patří, tj. týdenní a sezónní svozy.
V 53. týdnu, konkrétně 31. 12.–všechny svozy, které 
do lichého týdne patří, tj.  14-denní a  tentokrát 
i měsíční.
V  1. týdnu roku 2021, konkrétně 7.  1.–pojedou 
kompletně všechny svozy, kromě měsíčního.
Ve 2. týdnu roku 2021, konkrétně 14. 1.–svozy, které 
patří do sudého týdne, tj. týdenní.
A  další týdny již podle tradičního schématu sudé x 
liché týdny.

u Svozová firma FCC oznámila opět 
zvýšení cen a  to o 8%. Hlavním důvodem jsou 
opět zvyšující se poplatky za uložení odpadu na sk-
ládkách. Na základě avizovaného zdražení stanovil 
obecní úřad ceny za svoz komunálního odpadu takto:
Týdenní svoz – původní cena: 2040, cena v roce 2021: 
2200 Kč.
Sezónní svoz – původní cena: 1810, cena v roce 2021: 
1950 Kč.
Čtrnáctidenní svoz  – původní cena: 1360 Kč, cena 
v roce 2021: 1465 Kč.
Měsíční svoz  – původní cena: 930 Kč, cena v  roce 
2021: 1000 Kč.
Příspěvek ve výši 100,– Kč za každého člena domác-
nosti, jako příspěvek na tříděný, velkoobjemový 
a nebezpečný odpad zůstává stejný. Chataři zaplatí za 
odpad 500,– Kč/rok.
Pokud občan potřebuje novou popelnici, zaplatí 200 
Kč za plechovou nebo 400 Kč za umělohmotnou na 
kolečkách. Rozdíl ceny za novou popelnici doplácí 
obecní úřad.
Svozový den komunálního odpadu je opět čtvrtek.

Způsob placení zůstává stejný jako v minulých letech, 
tj. počínaje 12. lednem je možné platit v hotovosti na 
obecním úřadě vždy v úterý mezi 18. – 19.45 hodin. 
Platbu je možné rozdělit na tři splátky, ale první sp-
látka musí být provedena nejpozději do 2. 3. , druhá 
splátka do 1. 6. , a třetí splátka do 5. 10. Je možné za-
platit i převodem na účet, ale stejně je nutné podepsat 
smlouvu a vyzvednout si známku na popelnici.
Je možné zaplatit již s  předstihem i  za svoz biood-
padu. Vyváží se v úterý 1x za 14 dní od začátku dub-
na do konce listopadu. Cena svozu za sezonu, tj.  8 
měsíců je 1174 Kč (pro nádobu 240 litrů). Popelnice 
je zájemcům o odvoz bioodpadu propůjčena zdarma.

u Poplatek za psa zůstává stejný, tj. 200 
Kč za každého psa staršího 6 měsíců. Každý nový pes 
obdrží psí známku.

u Roční poplatek za knihovnu se také 
nemění, 50 Kč zaplatí čtenář od 5 do 15 let a student 
do 26 let, důchodce a maminka na mateřské dovolené. 
Všichni ostatní zaplatí 100 Kč.

u  Cena  vodného se zvyšuje o  necelé dvě 
koruny  – od 1.  1.  2021 bude stát 1 m3 62,01 Kč 
(včetně 10% DPH).

u Provoz přívozu o vánočních svát- 
cích:  dne 24.  12. začíná v  8.55 a  končí ve 14.25 
a  ve dnech 25. a  26.  12. a  1.  1. také začíná v  8.55 
hodin a končí v 15.55 hodin. Dne 31. 12. se převáží 
pouze do 17.25 hodin. Podrobný rozpis je vyvěšen na 
nástěnkách v obci a na webových stránkách.

u  Použitý  olej ze smažení kapra či řízků 
nevylévejte do odpadu, ale do plastových nádob, 
které ukládejte do popelnice k tomu určené před 
obecním úřadem. Jedná se ale pouze o oleje a tuky  
z domácností!

Upozorňujeme na zákaz používání petard 
a  jiného pyrotechnického zboží s výjimkou Sil-
vestra a Nového roku. Prosíme občany, aby byli 
i  v  rámci silvestrovských oslav ohleduplní ke 
svým sousedům i ke zvířatům.
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ADVENTNÍ NETRADIČNÍ BETLÉM

BETLÉM Z MÁSLA

Také jste byli udiveni na konci listopadu co nám to nového „vyrostlo“ pod pergolou? Hezký stromek s okýnky. Ale skrývá 
tajemství. A to se postupně odhaluje každou adventní neděli. A na Štědrý den… to uvidíte sami!

Již dlouho jsme s Jirkou Švarcem uvažovali o vytvoření betlému pro Máslovice. Chtěla jsem, aby byl trochu jiný, než 
jaké v obcích bývají. Můj původní návrh byl hůře realizovatelný. Jirka s umem sobě vlastním vytvořil svůj návrh doplněný 
keramickými figurkami, které vytvořila jeho žena Miluše. Vzniklo tak velmi pěkné dílo, které obohatí vánoční výzdobu 
obce a potěší na duši všechny kolemjdoucí.

  V. Sýkorová

Vzhledem ke „covidové“ situaci v  listopadu jsme nemohli uspořádat tvořící dílnu pro veřejnost. Přesto se našlo pár 
dobrovolníků, kteří si vzali máslo a  tvořili. Samozřejmě největší podíl na betlému mají manželé Švarcovi. Letos se 
spotřebovalo 17 kg másla. 10 kg másla Krajanka poskytla muzeu jako sponzorský dar opět společnost Alimpex, které tímto 
velice děkujeme. Betlém obsahuje 99 různorodých kousků. Letos betlém doplnily i perníkové domečky od Dr. Holmanové, 
autorky „perníkové“ výstavy v muzeu.

Máslovičtí občané měli každý rok vstup do muzea zdarma před Zpíváním u stromečku. Letos budou mít 23. prosince 
opět možnost vidět betlém i výstavu perníků zdarma v těchto časech:
maminky s dětmi v době od 10 do 11 hodin, senioři v době od 14 do 15 hodin, ostatní od 17 do 18 hodin. Toto rozdělení 
není závazné, ale doporučující. Využijte této příležitosti.

Otevírací doba v muzeu o vánočních prázdninách měla být původně každý den. Vzhledem k situaci se před návštěvou 
muzea raději ujistěte na tel.: 724191246, že je návštěva možná. V lednu opět každou sobotu a neděli.   V. Sýkorová

I přes protikoronavirová opatření vlády, která však byla 
dodržena, se naší neziskové organizaci Sázíme stromy, z.ú. 
podařilo zorganizovat výsadbu šestnácti hrušní, kterými 
se doplnila alej vedoucí od fotbalového hřiště směrem ke 
křižovatce na Vodochody. Finanční obnos na tuto výsadbu 
poskytla společnost SUPIN, s. r. o. podporující v oblasti IT 
Českou asociaci pojišťoven a  Českou kancelář pojistitelů, 
v některých projektech IT pojišťovny.

V sobotu ráno v půl deváté byla hustá mlha a vypadalo 
to, že stromořadí čítající šestnáct stromů budeme sázet ve 
čtyřech lidech. Po deváté hodině už byla situace veselejší. 
Postupně se sešlo čtrnáct osob. Pak už nám šlo vše pěkně od 

ruky, půda byla kyprá, pomocníci šikovní a i mlha částečně 
ustupovala. V jednu hodinu jsme byli hotovi s prací.

Závěr výsadby nám zpestřila návštěva krásného Más-
lovického muzea se zajímavým výkladem paní starostky.

Děkujeme všem, díky nimž se podařilo šestnáct hrušní 
vysadit a  už se těšíme na další výsadby stromů v  Más-
lovicích v roce 2021!

  Vladimíra Pourová, Sázíme stromy, z. ú.
Pozn. starostky: poděkování patří F. Bočanovi, J. Merfai-

tovi, H. Křížovi a manželům Jeřábkovým ml. za pomoc.

VYSÁZENÉ HRUŠNĚ

Tradiční Zpívání u stromečku s popíjením horké medoviny a vánočního čaje se letos k naší velké lítosti 
nemůže konat. Přejme si, abychom se ve zdraví všichni za rok zase sešli.

 Máslovické drnkačky a zastupitelé obce
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O této celostátní výstavě jsme psali již ve dvou minulých zpravodajích. Od začátku prosince můžeme vidět její středočeskou část 
u nás na návsi. Na osmi panelech jsou zobrazena místa ve středních Čechách, která prošla proměnou včetně naší Hospody. Místa či 
budovy, které byly zanedbané, zchátralé či jinak nevzhledné, se „vylouply“ do nové krásy a staly se nejen krásnými, ale i užitečnými 
a funkčními.

Se světlem jako symbolem křesťanských Vánoc a adventu se 
pojilo mnoho dnes již zapomenutých rituálů. Některé zvyky byly 
vystřídány jinými, mnohdy převzatými zvyklostmi, které se však 
stávají pevnou součástí současných Vánoc.
Kult světla byl součástí náboženských obřadů již před příchodem 
křesťanství. V době zimního slunovratu se dráha slunce na obzo-
ru láme a po něm se dny opět začínají prodlužovat. O nejdelší 
noci v roce se proto světlo stává symbolem nového života i nové-
ho roku. Církev původně pohanský kult ohně a světla přijala 
a vánoční a novoroční světlo povýšila na duchovní symbol. 
Křesťanská tradice pak spojila zimní slunovrat s oslavou svátku 
narození božího syna, jenž měl být světlem naděje pro lidstvo. 

S odvoláním na výrok Ježíše Krista v evangeliu sv. Jana: „Já 
jsem světlo světa“ se světlo svíce postupně stalo zpřítomněním 
Spasitele. První svíce byly vytvořeny z včelího vosku a během 
4. století našeho letopočtu se staly součástí bohoslužeb 
v křesťanských svatyních. V běžném životě se téměř nepoužívaly, 
protože jejich výroba byla velmi nákladná. Ještě ve 14. století se 
svíce zapalovaly i na královských dvorech jen výjimečně. Svíce 
a úkony s nimi provázely člověka během přelomových okamžiků 
jeho života. Sama zapálená svíce byla považována za symbol 
života a zhasnutí svíce za znamení jeho konce.

Dle materiálu ze stejnojmenné výstavy ve Středočeském 
 muzeu v Roztokách u Prahy

Zájemcům o historické romány můžeme nabídnout hned dvě 
české novinky od zkušených romanopisců. Jaromír Jindra nás 
v románu Zajatec osudů Dcera magistra Kelleyho zavede 
do magické rudolfínské Prahy plné lásky, dobrodružství, magie 
a intrik. Jiří Hanibal ve svém románě Marie Kristýna nejmilejší 
dcera Marie Terezie vypráví pohnuté někdy až dramatické os-
udy rakouské arcivévodkyně Marie Kristýny, oblíbené dcery Ma-
rie Terezie. Z pera britské autorky I. H. Gowarové je historický 
román Mořská panna a paní Hanckocková, který dojme, roz-
esmutní i rozesměje.
Kdo si oblíbil humor Jonase Jonassona autora bestselleru Stoletý 
stařík, ten si jistě rád přečte jeho další humorný román Sladká 
pomsta. Humorné by mělo být i osmnáct povídek z pera 
oblíbeného komika Lukáše Pavláska. Humorně laděné příhody 
v knize Soutěž jedlíků zachycují absurdní, ale zároveň lidské 

situace ze života.
Čtenáři detektivek znají autorku Michaelu Klevisovou. V její 
poslední detektivce Drak spí se současnost, ve které dojde 
k únosu a i k vraždě mladé ženy, propojuje různými souvislostmi 
s podivnými událostmi v minulých letech. Román Tajemství 
hedvábného vějíře od Lisy See je mezinárodní bestseller o dvou 
křehkých ženách, jež v sobě našly dostatek sil postavit se krutým 
zvyklostem Číny 19. století.
Možná znáte děti, které si nerady čistí zoubky. Půjčte jim knihu 
I příšery si čistí zoubky! V knize se děti dozví, co se přihodí 
holčičce, která si odmítá čistit zuby. A možná narazí i na ty 
příšery…
Čtenářům knihovny děkujeme za přízeň a přejeme pevné zdraví, 
bystré oči a příjemnou zábavu při čtení knih i v příštím roce!

 V. Chadimová a V. Sýkorová

MÁ VLAST CESTAMI PROMĚN

VÁNOČNÍ SVĚTLO

ZPRÁVY Z KNIHOVNY

Vánoční přání pevného zdraví, pohody a pracovních úspěchů posílám všem pracovníkům Výzkumného 
ústavu včelařského a děkuji za dosavadní skvělou spolupráci s obcí. V posledních letech jsou vztahy mezi 
ústavem a obcí mnohem lepší a to mě opravdu velmi těší.

 V. Sýkorová



Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Cha-

lupný, titulní list kreslil Michal Morovian. Nepodepsané 

příspěvky zpracovala V. Sýkorová. Registrováno na Mini-

sterstvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází 

šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 15. 12. 2020. Sazba 

Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují 

vždy názor obecního úřadu.  

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích 

děje, co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo 

s čím nesouhlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, 

o čem by se mělo také psát. Uzávěrka příštího čísla je 

20. 2. 2021. Příspěvky v maximální délce 1,5 normostrany 

můžete posílat elektronicky na adresu: ou@maslovice.cz. Po-

kud nemáte počítač, předávejte do schránky na obecním úřadě.

PODĚKOVÁNÍ AKTIVNÍM OBČANŮM

6





Tradičně děkuji všem, kteří i v letošním roce přispěli svou činností k celkovému zvelebení obce. Patří mezi 
ně ti, kteří sekají trávu, likvidují keře, pečují o záhony, uklízejí střed obce, pracují na zpravodaji, v knihovně, 
v muzeu, pomáhají při akcích, organizují další akce a vytvářejí hodnotná díla zkrášlující obec.

A poděkování patří i všem občanům, kteří se vzorně starají nejen o svůj dům a zahradu, ale i o nejbližší 
okolí.

V čisté a upravené obci se lépe žije.  V. Sýkorová, starostka obce

u Společenská kronika u

V historii našeho zpravodaje se zatím nestalo, že bychom v jednom čísle zároveň přáli k narozeninám 

a zároveň oznamovali úmrtí jubilanta. Bohužel, stalo se to nyní u pana Antonína Marvana, 

kterému jsme v tomto čísle chtěli popřát k jeho devadesátým narozeninám, které oslavil 16. listopadu, 

ale zároveň se zármutkem oznamujeme, že 13. prosince pan Marvan náhle zemřel. 

Pan Marvan se vždy velmi zajímal o život v obci a byl dlouholetým aktivním členem SK Máslovice. 

Věnujte mu tichou vzpomínku.

 

V posledních dvou měsících roku oslavilo své kulaté nebo půlkulaté životní jubileum sedm seniorek a seniorů. 

Je to pětasedmdesátnice paní Jitka Roubalová (30. 11.) následovaná o pět let mladší

paní Jitkou Bavorovou (6. 12.) a panem Stanislavem Matějovským (15. 12.).

Pětašedesátiny oslavila paní Irena Ziková (10. 11.), paní Miluše Švarcová (19. 11.)

a manželé Jana a Dalibor Titěrovi (4. 12.).

Do klubu – sátníků vítáme nového padesátníka pana Jiřího Levého (6. 12.)

Všem jubilantům přejeme do dalších dnů to nejcennější, co lze přát, zdraví a životní pohodu!

 

Dne 8. prosince zalétl do rodiny Marcela Ryšánka čáp a přinesl malého Marcela.

Přejeme mu dlouhý a spokojený život!




